

Franckesche Stiftungen zu Halle

Oeconomiae Salutis Epitome Isagogica

Lange, Joachim

Halae Magdeburgicae, MDCCXXX.

VD18 13487469

M. IX. Articulus III. De Coniugio.

Nutzungsbedingungen

Die Digitalisate des Francke-Portals sind urheberrechtlich geschützt. Sie dürfen für wissenschaftliche und private Zwecke heruntergeladen und ausgedruckt werden. Vorhandene Herkunftsbezeichnungen dürfen dabei nicht entfernt werden.

Eine kommerzielle oder institutionelle Nutzung oder Veröffentlichung dieser Inhalte ist ohne vorheriges schriftliches Einverständnis des Studienzentrums August Hermann Francke der Franckeschen Stiftungen nicht gestattet, das ggf. auf weitere Institutionen als Rechteinhaber verweist. Für die Veröffentlichung der Digitalisate können gemäß der Gebührenordnung der Franckeschen Stiftungen Entgelte erhoben werden.

Zur Erteilung einer Veröffentlichungsgenehmigung wenden Sie sich bitte an die Leiterin des Studienzentrums, Frau Dr. Britta Klosterberg, Franckeplatz 1, Haus 22-24, 06110 Halle (studienzentrum@francke-halle.de)

Terms of use

All digital documents of the Francke-Portal are protected by copyright. They may be downloaded and printed only for non-commercial educational, research and private purposes. Attached provenance marks may not be removed.

Commercial or institutional use or publication of these digital documents in printed or digital form is not allowed without obtaining prior written permission by the Study Center August Hermann Francke of the Francke Foundations which can refer to other institutions as right holders. If digital documents are published, the Study Center is entitled to charge a fee in accordance with the scale of charges of the Francke Foundations.

For reproduction requests and permissions, please contact the head of the Study Center, Frau Dr. Britta Klosterberg, Franckeplatz 1, Haus 22-24, 06110 Halle (studienzentrum@francke-halle.de)

urn:nbn:de:obv:ha33-1-211558

M. IX. ARTICULUS III.

DE

CONJUGIO.

Sedes doctrinae: Gen. II, 18. seqq. Mal. II, 14. Matth. XIX, 3. seqq. 1 Cor. VII. Eph. V, 22. seqq. Hebr. XIII, 4. 1. Pet. III, 1-7.

Definitio: Conjugium est fœdus unius maris & unius fœminæ indissolubile, divinitus institutum, ad generationem prolis & mutuum vitæ adjutorium.

I. INSTITUTIO: Gen. II, 21-24. ubi hujus loci

1. *Sensus genuinus* in Dei factō & dictō. *24 in quod con-*
2. *Ejus declaratio* & applicatio, facta ab ipso Christo Matth. XIX, 3. seqq.

a Paulo. 1 Cor. VII in primis v. 39. coll. Rom. VII, 2. 3. 1. Tim. II

II. CAUSSA IMPULSIVA: eaque

interna: naturalis propensio. 3/

externa, utriusque sexus indigentia. *Gen II 18.*

III. PERSONÆ CONTRAHENTES, *mas & fœmina:* ubi

1. *Definita unitas,* institutioni & scopo conformis. *Matth. 19. 5. 1. Tim. III. 2*
2. *Iusta ætas,* consilij capax.
3. *Legitima habilitas,* gradibus prohibitis aliena.
4. *Religionis conformitas,* sed limitata. 1/

IV. FORMA: quæ fœderalis: ubi in conjugio

contrahendo consensus. *Matth. 19. 6.*

contracto vinculum indissolubile, quæ fœdus Mal. II. 14. 15.

V. OFFICIA CONJUGUM: quæ sunt

communia utrique, amor, fidelitas & *communio bonorum* propria, partim mariti, partim uxoris Col. III, 18. 19. *1. Tim. II.*

VI. FUNDAMENTUM & ORDO *sanctificationis* in respectu & usu connubii mystici cum Christo. 9/

VII. ADJUNCTIM, societas patria & herilis. 1/

VIII. OPPOSITUM, in polygamia & divortiorum *licentia* ac concubinato.

IX. USUS, in primis elencticus adversus cœlibatum clericorum in papatu. *1. Conf. in defensor & p. 463 - 469*
polygamia et concubinato

MEM-